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Protokół Nr II/24 

 

z II sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 
22 Maja 2024 r. o godz. 13:00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, 
ul. Zamkowa 16. 
 
Stan Radnych – 22 
Obecnych –  22 
Lista obecności radnych Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji 
 
Ad.1 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Iwona Marczak (dalej Przewodnicząca Rady) otworzyła 
o godz. 13:00 II sesję Rady Miejskiej. Powitała Radnych, Prezydenta z jego najbliższymi 
współpracownikami, przedstawicieli mediów i prasy oraz pozostałych zaproszonych gości 
uczestniczących w obradach. 
 
Poinformowała, iż obsługę prawną zapewnia mec. Aleksander Tokarz. 
 
Ad. 2 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że radnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji 
Rady Miejskiej doręczony został porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o 
samorządzie gminnym (zał. nr 2). 
 
Radny Piotr Różycki złożył wniosek o zmianę porządku obrad i dodanie w punkcie 16 
projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu realizowania  konsultacji społecznych w 
formie budżetu obywatelskiego dla Miasta Pabianic. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Piotra Różyckiego. 
Głosowanie za zmianą porządku obrad – 5,  przeciw – 7, wstrzymało się - 10 
Wniosek odrzucono. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski złożył wniosek o zmianę porządku obrad i zaproponował aby 
najpierw powołać komisje, czyli przenieść pkt 12, 13, 14, na pkt 5, 6, 7, a później zachować 
dalszą numerację. Zmiana ta miałaby spowodować powołanie komisji na początku sesji 
następnie w czasie przerwy nowo powołane komisje miałyby zaopiniować właściwe uchwały 
przed ich procedowaniem na sesji.  
 
Prezydent Miasta Grzegorz  Mackiewicz przypomniał, że czasami uchwały merytoryczne 
były podejmowane nawet na pierwszej sesji i brak komisji nie miał żadnego znaczenia. 
Odniósł się również do tematu budżetu obywatelskiego, zapewniając, że na pewno będzie 
on procedowany i przyjęty natomiast zgłaszanie uchwały na podczas sesji bez niezbędnej 
procedury jest niepoważne. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Krzysztofa Rąkowskiego. 
Głosowanie za zmianą porządku obrad – 4,  przeciw – 12, wstrzymało się - 6 
Wniosek odrzucono. 
 
Wobec braku dalszych uwag porządek obrad został przyjęty. 
 



2 

Ad. 3 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół Nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r. został 
wyłożony w Biurze Rady Miejskiej do wglądu w ustawowym terminie. Do treści protokołu nie 
zgłoszono uwag, wobec tego uważa protokół za przyjęty. 
 
Ad. 4 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych zarządzeń, 
przygotowanych projektów uchwał, za okres od 15.04 2024 r. do 17.05.2024 r. (zał. nr 3). 
W uzupełnieniu materiału przekazanego na piśmie Prezydent Miasta poinformował, że: 
• Od 20 maja do 14 czerwca trwa nabór wniosków o zawarcie umowy najmu mieszkań 
budowanych przez  spółkę SIM Łódzkie. Przy ul. Zaradzyńskiej powstaną dwa bloki, łącznie 
58 lokali o powierzchni od 28 m kw. do 72 m  kw. z zagospodarowanym terenem wokół. 
Nabór wniosków prowadzi Wydział Spraw Lokalowych. Na przełomie czerwca i lipca spółka 
ogłosi przetarg na wyłonienie wykonawcy. Zakończenie inwestycji planuje w połowie 2026 r. 
• Trzy firmy zgłosiły się do przetargu na budowę boiska ze sztuczną nawierzchnią na terenie 
MOSiR. Trwa analiza ofert, wszystkie mieszczą się w zarezerwowanej kwocie. 
• Postępują prace związane z przebudową Starego Rynku. Zakończyły się badania 
archeologiczne, jest sadzona zieleń. 15 maja podpisana została umowa z wykonawcą na 
przebudowę drogi wschodniej i południowej przy rynku.  
• Do 14 czerwca czekamy na oferty w przetargu na odbiór i zagospodarowanie śmieci. 
Zakres obejmuje obsługę nieruchomości, wyposażenie w pojemniki do zbiórki odpadów, 
obsługę PSZOK-u przy ul. Warzywnej, zagospodarowanie zużytych baterii i leków, obsługę 
zbiórki odpadów wielkogabarytowych oraz poświątecznych choinek, ponadto 
współorganizowanie akcji edukacyjnych dla mieszkańców. Czas trwania umowy to 30 
miesięcy, od 1 lipca 2024 r. Szacuje się maksymalnie 48.600 ton odpadów komunalnych do 
odbioru i zagospodarowania w ramach realizacji umowy. 
• Rozpoczęło się  ukwiecenie miasta. W tym roku dodatkowo 260 krzaków róż posadzonych 
zostało wzdłuż ul. Łaskiej, od ul. Szarych Szeregów do DPS oraz obok przejścia dla 
pieszych przy ul. Szarych Szeregów na wprost dworca. Zakwitną na żółto i różowo. 
• Uruchomiona została fontanna na skwerze przy ul. Szarych Szeregów. Po tym jak została 
kilkakrotnie uszkodzona, konieczna była wymiana całej automatyki. Dobiega końca remont 
fontanny w parku Słowackiego – niecka wymagała naprawy i hydroizolacji. Fontanna 
zacznie działać w najbliższych dniach. 
• Do klubów sportowych trafiło 200 tys. zł z drugiej transzy dotacji na szkolenie zawodników, 
organizację i udział w zawodach oraz na utrzymanie obiektów sportowych.  
• MZK Pabianice testował kolejny autobus elektryczny. Solaris Urbino 12 electric kursował 
przez dwa tygodnie na różnych liniach. 
• Od 22 do 24 maja można obejrzeć multimedialne widowisko edukacyjne „Iskry 
Niepodległej”. Samochód z naczepą ekspozycyjną stoi na ul. Strażackiej, przy Zamkowej. 
Pokazy są bezpłatne. Jest to multimedialne widowisko Biura „Niepodległa” w trasie po 
Polsce. 
• 18 maja odbyły się Pabianicki Dzień Zdrowia, podczas którego mieszkańcy mogli 
skorzystać z bezpłatnych badań i porady specjalistów, oraz Noc Muzeów zorganizowana 
pod hasłem „200 lat Zamkowej”. 
24 i 25 maja zapraszamy na  Dni Aktywnych Seniorów - Od juniora do seniora. W piątek w 
Centrum Seniora zaplanowano m.in. zajęcia sportowe, warsztaty, koncert kabaretowy. 
Odbędzie się też plener malarski i spacer po Zamkowej z przewodnikiem. W sobotę o godz. 
16.00  rozpocznie się rodzinny festyn w parku Wolności, połączony z koncertami w 
amfiteatrze, potańcówką i strefą zabaw dla dzieci. Współorganizatorami imprezy są 
Centrum Seniora i Miejskie Centrum Pomocy Społecznej.  
•  6 maja pan Marek Gryglewski, były wiceprezydent miasta, został powołany do zarządu 
spółki ZWiK. 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że wraz z materiałami do sesji radni otrzymali 
Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej. Uwag i pytań nie było. (zał. nr 4). 
 
Ad. 5 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekty uchwał nie były zaopiniowane przez 
merytoryczne komisje i wnioskowała o przegłosowanie dalszego ich procedowania bez 
opinii komisji. 
 
Głosowanie „en bloc”: za procedowaniem uchwał bez opinii komisji merytorycznych  
za – 18, przeciw – 4, wstrzymało się – 0  
Wniosek został przyjęty. 
 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska (dalej Skarbnik Miasta) przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 1  (zał. nr 5). 
 
Uzasadnienie:  
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 33.645,98 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 33.645,98 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 11.271,20 zł w związku z przyznanymi środkami z 
Krajowego Funduszu Szkoleniowego na dofinansowanie kształcenia ustawicznego zgodnie 
z zawartymi umowami z Powiatowym Urzędem Pracy w Pabianicach, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 5.074,78 zł w związku z otrzymaniem odszkodowania z 
tytułu usunięcia skutków zalania w Przedszkolu Miejskim Nr 2, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 17.300,00 zł w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w 
związku z wpływami rozliczeń z lat ubiegłych (podatek VAT). 
 
II. Zwiększa się plan wydatków per saldem o kwotę 33.645,98 zł, w tym:  
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia per saldem 15.345,98 zł), w tym:  
- zwiększenie wydatków o kwotę 11.271,20 zł w grupie wydatki bieżące związane z 
realizacją z ich statutowych zadań z przeznaczeniem na finansowanie działań na rzecz 
kształcenia ustawicznego dla pracowników,  
- zwiększenie wydatków o kwotę 5.074,78 zł w grupie wydatki bieżące związane z realizacją 
z ich statutowych w Przedszkolu Miejskim Nr 2 z przeznaczeniem na pokrycie szkody 
powstałej w wyniku zalania,  
- zmniejszenie wydatków o kwotę 1.000,00 zł w grupie wydatki bieżące związane z 
realizacją z ich statutowych w Przedszkolu Miejskim Nr 12 z przeznaczeniem na realizację 
zadania pn.: „Zakup zmywarki PM 12”.  
2) wydatki inwestycyjne (kwota zwiększenia per saldem 18.300,00 zł), w tym:  
- zwiększenie wydatków o kwotę 18.300,00 zł w grupie wydatki inwestycje i zakupy 
inwestycyjne, w tym:  
- w Szkole Podstawowej Nr 1 z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Modernizacja 
dachu budynku wraz z modernizacją pracowni dydaktycznej w SP 1” (12.000,00 zł),  
- w Szkole Podstawowej Nr 8 z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Modernizacja 
instalacji centralnego ogrzewania w SP NR 8” (45.000,00 zł),  
- w Szkole Podstawowej Nr 15 z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Modernizacja 
hali sportowej przy ul. Orlej - wykonanie dokumentacji projektowej” (40.000,00 zł),  
- w Przedszkolu Miejskim Nr 4 z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Wykonanie 
dokumentacji projektowej do konkursu PFRON „Dostępna przestrzeń publiczna” PM Nr 4” 
(15.000,00 zł),  
- w Przedszkolu Miejskim Nr 6 z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Modernizacja 
instalacji sanitarnej w PM NR 6” (60.000,00 zł),  
- w Przedszkolu Miejskim Nr 12 z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Zakup 
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zmywarki PM 12” (1.000,00 zł),  
- w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: 
„Opracowanie projektu technicznego na prace budowlane w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej” (17.300,00 zł),  
- zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 172.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 
zadań inwestycyjnych. 
 
III. Wprowadza się zmiany do załącznika dotacyjnego zgodnie z Zarządzeniami Prezydenta 
Miasta Nr: 144/2024/P z dnia 24 kwietnia 2024 r, 165/2024/P z dnia 9 maja 2024 r. 
 
Radny Włodzimierz Stanek: Pani Skarbnik wyjaśniła to od strony finansowej, czy 
moglibyśmy kilka słów od strony technicznej? Chodzi o remont dachu SP 1. Czy jesteśmy 
w harmonogramie, czy są jakieś trudności? 
 
Prezydent Miasta: Remont jest w harmonogramie może nawet zakończymy wcześniej niż 
planowaliśmy. Natomiast w związku z tym, że wymianie podlega dach, chcielibyśmy przy 
okazji odświeżyć wszystkie sale, które są na tej wysokości, żeby nie było takiej sytuacji, że 
jest sufit pomalowany, a ściany zostały niepomalowane. W związku z tym te dodatkowe 
pieniądze służą na odświeżenie całej kondygnacji żeby kompleksowo ją zakończyć. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 1 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 6). Podjęto uchwałę Nr II/4/24. (zał. nr 7). 
 
Ad. 6 
Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta 
Pabianic na 2024 r. - projekt nr 2  (zał. nr 8). 
 
Uzasadnienie:  
I. Zwiększa się plan dochodów per saldem o kwotę 111.805,00 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 112.075,00 zł), w tym:  
- zwiększenie dochodów o kwotę 3.075,00 zł w związku z wpływem odszkodowania od 
ubezpieczyciela na poczet likwidacji szkody (latarnie przy ul. Warszawskiej i Sikorskiego, 
słup energetyczny przy ul. Piłsudskiego),  
- zwiększenie dochodów o kwotę 84.500,00 zł z tytułu rozliczeń/ zwrotów z lat ubiegłych 
(podatek VAT), - zwiększenie dochodów o kwotę 24.500,00 zł z tytułu kar i odszkodowań. 
 
2) dochody bieżące (kwota zmniejszenia 270,00 zł), w tym: 
- zmniejszenie dochodów o kwotę 270,00 zł w związku z korektą w budżecie kwoty 
wynikającej z porozumienia pomiędzy Województwem Łódzkim a Miastem Pabianice nr 
1/IFI/2024 z dnia 8 kwietnia 2024 r. na utrzymanie przystanków autobusowych w 
Pabianicach, 
 
II. Zwiększa się plan wydatków per saldem o kwotę 111.805,00 zł, w tym:  
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 112.075,00 zł), w tym:  
- zwiększenie wydatków w kwocie 3.075,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją ich 
zadań statutowych w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji z przeznaczeniem 
na likwidację szkód powstałych w latarniach przy ul. Warszawskiej i Sikorskiego oraz słupie 
energetycznym przy ul. Piłsudskiego,  
- zwiększenie wydatków w kwocie 109.000,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją ich 
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zadań statutowych w Zarządzie Dróg Miejskich z przeznaczeniem na bieżące naprawy 
chodników na terenie miasta Pabianic, posadzenie i wycinkę drzew.  
 
2) wydatki bieżące (kwota zmniejszenia 270,00 zł), w tym:  
- zmniejszenie wydatków w kwocie 270,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją ich 
zadań statutowych w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji na utrzymanie 
przystanków autobusowych w związku z korektą w budżecie kwoty wynikającej z 
porozumienia pomiędzy Województwem Łódzkim a Miastem Pabianice nr 1/IFI/2024 z dnia 
8 kwietnia 2024 r.,  
 
3) wydatki inwestycyjne (kwota zwiększenia 258.000,00 zł), w tym:  
- zwiększenie wydatków w kwocie 258.000,00 zł w grupie wydatki inwestycje i zakupy 
inwestycyjne w Miejskim Zakładzie Pogrzebowym na realizację zadań pn.: „Zakup pojazdów 
typu Melex” (215.000,00 zł) oraz „Zakup karawanu pogrzebowego” (43.000,00 zł),  
 
4) wydatki inwestycyjne (kwota zmniejszenia 258.000,00 zł), w tym: 
- zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 258.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 
zadań inwestycyjnych. 
III. W Wydziale Inwestycji Miejskich przenosi się zabezpieczoną w budżecie kwotę 
29.040,30 zł pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej na zadaniach inwestycyjnych 
realizowanych w ramach Rządowego Programu odbudowy Zabytków - wkład własny w 
związku z dostosowaniem do klasyfikacji budżetowej.  
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 2 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 9). Podjęto uchwałę Nr II/5/24. (zał. nr 10) 
 
Ad. 7 
Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta 
Pabianic na 2024 r. - projekt nr 3  (zał. nr 11). 
 
Uzasadnienie:  
I. Zwiększa się plan dochodów bieżących per saldem o kwotę 848.280,19 zł, w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 612.172,98 zł (w tym: dofinansowanie z UE w kwocie 
537.903,07 zł, BP w kwocie 63.282,71 zł oraz środki z PUP w Pabianicach na 
dofinansowanie wkładu własnego w kwocie 10.987,20 zł) w związku z przyznaniem środków 
w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Łódzkiego na lata 2021-2027 
na realizację projektu „Aktywna przemiana”, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 149.760,00 zł w związku z podpisaniem umowy Nr 1/2024 
z dnia 25 kwietnia 2024 r. pomiędzy Powiatem Pabianickim a Miastem Pabianice w sprawie 
dofinansowania ze środków Powiatu Pabianickiego kosztów działalności Warsztatów Terapii 
Zajęciowej, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 17.334,41 zł w związku ze złożonym do Wojewody 
Łódzkiego wnioskiem o przyznanie środków na wypłaty dodatków dla gospodarstw 
domowych w sprawie refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe w ramach 
środków Funduszu Przeciwdziałania COVID - 19, zgodnie z ustawą z dnia 15 grudnia 2022 
r. o szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z 
sytuacją na rynku gazu, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 80.000,00 zł w związku z zawarciem umowy z 
Województwem Łódzkim Nr 176/JST/2024 z dnia 29 kwietnia 2024 r. na realizację zadania 
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„Zdrowe Łódzkie na plus”, 
- zmniejszenie dochodów o kwotę 10.987,20 zł w związku z Aneksem nr 1 do porozumienia 
Nr CAZ-I-612-1/MS/2024 z dnia 08.01.2024 r. dotyczącego prac społecznie użytecznych. 
 
II. Zwiększa się plan wydatków bieżących per saldem o kwotę 848.280,19 zł, w tym:  
- zwiększenie wydatków o kwotę 634.113,78 zł (w tym: dofinansowanie z UE w kwocie 
537.903,07 zł, BP w kwocie 63.282,71 zł, wkład własny w kwocie 21.940,80 zł oraz wkład 
własny finansowany przez PUP Pabianice w kwocie 10.987,20 zł) z przeznaczeniem na 
wynagrodzenia i składki od nich naliczane, świadczenia na rzecz osób fizycznych, wydatki 
związane z realizacją ich statutowych zadań w związku z przyznaniem środków w ramach 
Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Łódzkiego na lata 2021-2027 na 
realizację projektu „Aktywna przemiana” (MCPS), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 149.760,00 zł na dofinansowanie kosztów działalności 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w Pabianicach (MCPS),  
- zwiększenie wydatków o kwotę 17.334,41 zł na sfinansowanie wypłaty dodatków dla 
gospodarstw domowych z tytułu refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe 
(MCPS), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 80.000,00 zł w Wydziale Spraw Społecznych i 
Gospodarczych (w tym: grupa wydatków związanych z realizacją ich zadań statutowych - 
68.128,28 zł oraz grupa wynagrodzenia i składki od nich naliczane - 11.871,72 zł) z 
przeznaczeniem na realizację programu „Zdrowe Łódzkie na plus”, 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 10.987,20 zł w związku z Aneksem nr 1 do porozumienia 
Nr CAZ-I-612-1/MS/2024 z dnia 08.01.2024 r. dotyczącego prac społecznie użytecznych, 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 21.940,80 zł w grupie świadczenia na rzecz osób 
fizycznych w celu zabezpieczenia środków na wkład własny do projektu pn. „Aktywna 
przemiana”. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 3 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 12). Podjęto uchwałę Nr II/6/24. (zał. nr 13) 
 
Ad. 8 
Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta 
Pabianic na 2024 r. - projekt nr 4  (zał. nr 14). 
Uzasadnienie: 
 I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 680.000,00 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 680.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 680.000,00 zł w związku z otrzymanymi środkami z tytułu 
zwrotu podatku VAT z lat ubiegłych. 
 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 680.000,00 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 530.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków w kwocie 530.000,00 zł w grupie dotacje na zadania bieżące w 
Wydziale Spraw Lokalowych z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej (remonty lokali i dachów, regulacja wynagrodzeń). 
 
2) wydatki inwestycyjne (kwota zwiększenia 150.000,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków w kwocie 150.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne 
z przeznaczeniem na dotację celową dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej na realizację 
zadania pn.: „Dobudowa przewodów kominowych”. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 4 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 15). Podjęto uchwałę Nr II/7/24. (zał. nr 16) 
 
Ad. 9 
Skarbnik Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2024 -2035  (zał. nr 17). 
 
Uzasadnienie:  
Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów, wydatków, 
rozchodów i wyniku budżetu. Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik 
nr 3 - „Objaśnienia przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miejskiej Pabianice”. 
 
Skarbnik Miasta: Ponadto uaktualniamy załącznik dotyczący przedsięwzięć związany z 
realizacją projektu "Aktywna przemiana", modernizacją dachu budynku wraz z modernizacją 
pracowni dydaktycznej w SP nr 1 oraz zakup karawanu pogrzebowego, a w wyniku 
powyższych zmian mamy korektę wyniku budżetu roku 25, który ulega pomniejszeniu o 
390 000 zł. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Pabianice na lata 2024 -2035  
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 18). Podjęto uchwałę Nr II/8/24. (zał. nr 19) 
 
Ad. 10 
Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę nr LXVII/640/23 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 
lipca 2023 r. w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 
oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz 
oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach prowadzonych przez Miasto 
Pabianice (zał. nr 20). 
 
Uzasadnienie: 
Podjęcie uchwały wynika z waloryzacji wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Pabianice i następuje w 
drodze uchwały rady gminy, zgodnie z artykułem 52 ust. 1 pkt 1 ustawy 27 października 
2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek: Tak jak co roku 
prosimy Państwa o podjęcie tej uchwały. Dotyczy ona wysokości opłaty za każdą rozpoczętą 
godzinę  faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu. Proponujemy 1,44 zł za godzinę jest 
to zgodne z inflacją, wskaźnikiem waloryzacji. Także bardzo prosimy o podjęcie tej uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr LXVII/640/23 Rady Miejskiej w Pabianicach 



8 

z dnia 20 lipca 2023 r. w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania 
i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz 
oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach prowadzonych przez Miasto 
Pabianice 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 18, przeciw - 4, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 21). Podjęto uchwałę Nr II/9/24. (zał. nr 22) 
 
Ad. 11 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP (zał. nr 23). 
 
Uzasadnienie:  
 Zgodnie z artykułem 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609) do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy. 
 Wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 
została uregulowana uchwałą Nr XLV/472/22 Rady Miejskiej w Pabianicach podjętą na 
podstawie art. 15 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach 
pożarnych (Dz. U. z 2021 r. poz. 2490). 
 Ustawa z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych (Dz. U. z 2024 
r. poz. 233) w art. 15 ust. 1 i 2 stanowi, że: 

„Art.15. 1. Strażak ratownik OSP, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji 
ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, otrzymuje, niezależnie od otrzymywanego 
wynagrodzenia, ekwiwalent pieniężny. Ekwiwalent pieniężny otrzymują również: kandydat 
na strażaka ratownika OSP, o którym mowa w art. 9 ust. 2 pkt 1 wyżej cytowanej Ustawy 
oraz strażak ratownik OSP, który brał udział w działaniach, o których mowa w art. 3 pkt 7 
wyżej cytowanej Ustawy. 

2. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala, nie rzadziej niż raz na 2 lata, 
właściwa rada gminy w drodze uchwały. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie może 
przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto, ogłoszonego przez 
Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 
Polskiej "Monitor Polski" na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o 
emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1251, 
1429 i 1672) przed dniem ustalenia ekwiwalentu, za każdą rozpoczętą godzinę od 
zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej. Ekwiwalent pieniężny jest 
wypłacany z budżetu właściwej gminy.”. 

Ponadto przepis art. 32 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych 
strażach pożarnych (Dz. U. z 2024 r. poz. 233) stanowi, że: „Koszty funkcjonowania 
ochotniczych straży pożarnych są pokrywane w szczególności z: 1) budżetów jednostek 
samorządu terytorialnego;” . 

Ponieważ przeciętne wynagrodzenie w gospodarce narodowej w 2023 roku 
wyniosło 7.155,48 zł (komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 9 lutego 
2024 r.), a wysokość ekwiwalentu pieniężnego za każdą rozpoczętą godzinę działania 
ratowniczego, akcji ratowniczej, szkolenia lub ćwiczenia nie może przekroczyć 1/175 tej 
kwoty, proponuje się wysokość ekwiwalentu pieniężnego za każdą rozpoczętą godzinę 
udziału strażaków ratowników OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych w 
kwocie 28,00 zł (słownie: dwadzieścia osiem złotych 00/100) oraz w szkoleniach lub 
ćwiczeniach w kwocie 14,00 zł (słownie: czternaście złotych 00/100). Z uwagi na to, że 
uchwała jest korzystniejsza dla beneficjentów, może wejść w życie z datą wsteczną, tj. z 
dniem 1 stycznia 2024 r. Pozwoli to na uniknięcie okresu, w którym nie obowiązywałaby 
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żadna regulacja, dotycząca ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP. 
Przedmiotowa uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Łódzkiego. 

Przewiduje się, że zapewnienie w budżecie Miasta Pabianice na 2024 rok kwoty 30 
800zł pokryje koszty udziału strażaków ratowników OSP w działaniach ratowniczych, 
akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, nie mniej jednak będzie zależało to od 
liczby zdarzeń na terenie miasta i czasu trwania tych zdarzeń. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 24). Podjęto uchwałę Nr II/10/24. (zał. nr 25) 
 
Ad. 12 
Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania stałych 
Komisji Rady Miejskiej w Pabianicach oraz ustalenia przedmiotu ich działania z 
autopoprawką (zał. nr 26). 
 
Uzasadnienie:  
Zgodnie z art 21 ustawy o samorządzie gminnym Rada ze swojego grona może powoływać 
stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot działania oraz skład 
osobowy. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski: W imieniu projektu Pabianice, uważamy, że powołanie 
9 komisji w momencie, kiedy do tej pory funkcjonowało ich 7 i ten zakres miały w swoim 
przedmiocie działania, bo jest to okrojenie kompetencji Komisji Gospodarki Komunalnej. 
Jeżeli chcecie Państwo wyszczególnić te działania, można to zrobić niekoniecznie 
komisjami, a podkomisjami nie narażając wtedy podatników na większe koszty. Wytłumaczę  
dlaczego zagłosowaliśmy przeciw tej uchwale zwiększającej odpłatność za godziny 
dodatkowe w przedszkolu. Z tego względu, że wpływy z tego wzrostu tak naprawdę, to jest 
część wydatków, które poniesiemy, zwiększając liczbę komisji. Przecież wiemy doskonale, 
że ani Komisja Urbanistyki, która ma powstać, nie będzie obradowała bardzo często, 
dlatego że plany to jest dosyć długa procedura, to jest kwestia wyłożeń publicznych, to jest 
tak naprawdę uchwalenie planu raz na rok, najczęściej 2. Z drugiej strony te komisje, które 
spokojnie mogłyby działać w ramach Komisji Gospodarki Komunalnej, mogłyby się 
zajmować tymi tematami, które państwo chcecie wyodrębnić. Rozumiem, że chcecie 
podkreślić wagę tych działań, natomiast można zrobić to bez kosztowo. 9 komisji to również 
wydatki związane z funkcjonowaniem Biura Rady. To nie są tylko wydatki na diety, dlatego 
apeluję o to, by zmniejszyć liczbę komisji do 7, tak jak funkcjonowało to do tej pory. Jeżeli 
chcecie Państwo powołać te dodatkowe  komisje, to zróbmy to w ramach podkomisji, 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. I taki wniosek chciałbym złożyć. 
 
Przewodnicząca Rady: Chciałam powiedzieć, że radni sami wyszli z taką inicjatywą, aby 
powstało 9 komisji. Zaangażowali się bardzo w prace nad zakresem działań tych komisji. 
Niektórzy radni będą pracować w 4 komisjach. Jako przewodnicząca, jak najbardziej 
popieram takie zaangażowanie i chęć pracy na rzecz miasta i mieszkańców.  
Jeżeli chodzi o koszty, to nie zwiększą się, ponieważ komisje, które będą się najrzadziej 
spotykały nie będą miały wiceprzewodniczących. 
Jeżeli chodzi o koszty w Biurze Rady Miejskiej, to się na pewno nie zwiększą, ponieważ to 
będzie robione w tych 8 godzinach, w których Państwo pracowali. 
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Radny Krzysztof Rąkowski (ad vocem): Nie do końca jest to prawda, dlatego że powołanie 
przewodniczących już generuje koszty, to jest bodajże 800 zł miesięcznie przez całą 
kadencję, razy liczbę miesięcy daje Państwu odpowiednią kwotę. My to z Marcinem 
liczyliśmy, to było około 130 000 zł. Więc o takich kwotach mówimy, jeżeli chodzi o same 
diety, nie wspominając już o funkcjonowaniu, przez całą kadencję 5 lat, to jest 60 miesięcy. 
Jeżeli chodzi o pracę Biura Rady i urzędu, to też się przekłada na koszty, więc nie mówmy, 
że to jest bez kosztowe. Jeżeli mamy się zaangażować, to się zaangażujmy w podkomisje, 
bo takie uprawnienia ustawowe i regulaminowe mamy. 
 
Radny Gracjan Majewski: Panie Radny, mam wrażenie, że trzeba mieć naprawdę dużo 
złej woli, żeby dopatrywać się w powołaniu Komisji do Spraw Urbanistyki i Planowania 
Przestrzennego tylko kwestii pieniężnych. Uważam, że ta komisja jest jedną z najbardziej 
podstawowych, które powinny istnieć w każdym mieście. Myślę, że w skali Pabianic też to 
planowanie może wyglądać lepiej z korzyścią dla mieszkańców, bo lepsze planowanie 
przestrzenne to jest lepsze miasto, przyjemniejsze miasto, które służy lepiej mieszkańcom 
i lepiej wypełnia swoje zadania.  
 
Radna Renata Witczak: W kwestii Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian 
Klimatu, myślę, że to jest jedna z najważniejszych komisji, która będzie funkcjonowała w 
naszym mieście. Sami widzimy, jakie są zmiany warunków pogodowych za oknem. Ta 
komisja pozwoli na to, żebyśmy mogli skupić się konkretnie na środowisku i na 
dostosowaniu naszego miasta do zmian klimatycznych. 
 
Radna Bożenna Kozłowska: W pierwszej kolejności chciałabym się odnieść do kosztów. 
Nie wiem, kto Pani Przewodniczącej powiedział, że nie generują te komisje kosztów, przed 
chwileczką wyliczyłam, i jest to 103 000 zł w skali 5 lat. 
 
Radny Gabriel Grzejszczak: Uważam, że jeżeli jest wola radnych, jest chęć współpracy, 
jest chęć powołania takiej ilości komisji, że radni są chętni do aktywnej pracy w tej Radzie 
Miejskiej, to  warto te komisje powołać. Przypomnę też Panu Radnemu Rąkowskiemu, że 
jak był przewodniczącym Rady Miejskiej 5 lat temu, to też zwiększaliśmy o 1 komisję i wtedy 
Pan Radny jakoś nie zwracał uwagi na koszty. 
 
Radny Marcin Krebs: Chciałem zadać pytanie odnośnie Pani wypowiedzi, że radni bardzo 
zaangażowali się w tworzenie komisji. Też jestem radnym, ale nie byłem zaangażowany w 
ich tworzenie, więc chciałbym jakieś wyjaśnienie, którzy radni byli zaangażowani w jaki 
sposób? 
 
Przewodnicząca Rady: Radni zaangażowani, którzy chcieli się zaangażować. Niektórzy 
nie chcieli, to się nie angażowali. Ja nikogo za uszy nie wyciągałam. Radni sami się zgłaszali 
do mnie. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski (ad vocem): Dziękuję bardzo, ja tylko w kwestii wyprostowania 
pewnych informacji. Ustawodawca w ustawie przewidział tak naprawdę powołanie 2 komisji, 
to jest Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, wszystkie pozostałe to jest 
kwestia regulacji wewnętrznych Rady. Wiemy doskonale, że komisja można dzielić. Ja nie 
mam nic przeciwko, tylko można to zrobić bez kosztowo, powołując, chociażby podkomisje, 
które nie będą generowały kosztów. 
 
Radny Piotr Różycki: Chciałbym się zwrócić do Pana Prezydenta, jeżeli mamy traktować 
te komisje poważnie, to ja jako radny życzyłbym sobie, żeby na każdej z komisji była 
obecność bądź Pana Prezydenta, bądź któregoś z wiceprezydentów, a tak nie było bardzo 
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często. Również podczas prac komisji w poprzedniej kadencji było wiele sytuacji takich,  
gdzie nie było osób kompetentnych do rozwiania wszelkiego rodzaju wątpliwości. Nie mówię 
tutaj np. o Pani Skarbnik, bo szapowa Pani była z nami zawsze,  to mogę powiedzieć i na 
pewno się nie pomylę. 9 komisji moim zdaniem jest to bardzo znaczące rozpraszanie 
kompetencji Rady. 
 
Radny Krzysztof Rąkowski: Chciałem wyprostować, że nie chodziło mi o Komisję Ochrony 
Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu, tylko chociażby można połączyć Komisję 
Zarządzania Mieniem Komunalnym, Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji i Komisje  
Urbanistyki i Planowania Przestrzennego w 1 komisję. Finalny rezultat dałoby liczbę 7, czyli 
tak samo, jak w poprzedniej, kadencji. I taki wniosek chciałbym złożyć. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Krzysztofa Rąkowskiego. 
Głosowanie za zmniejszeniem liczby komisji do 7, za – 3,  przeciw – 18,  wstrzymało się -1 
Wniosek odrzucono. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Pabianicach 
oraz ustalenia przedmiotu ich działania z autopoprawką 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 18, przeciw - 2, wstrzymało się - 0 
(zał. nr 27). Podjęto uchwałę Nr II/11/24. (zał. nr 28) 
 
Ad. 13 
Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia składu 
osobowego stałych Komisji Rady Miejskiej w Pabianicach (zał. nr 29). 
 
Uzasadnienie:  
Zgodnie z art. 21 ustawy o samorządzie gminnym Rada ze swojego grona może powoływać 
stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot działania oraz skład 
osobowy. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała składy komisji zaproponowane w projekcie uchwały.  
 
Radny Gabriel Grzejszczak złożył wniosek formalny o  5 minut przerwy. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Gabriela Grzejszczaka 
Głosowanie za zarządzeniem 5 minutowej przerwy, za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 
 
Przewodnicząca Rady wznowiła obrady Rady Miejskiej o godzinie 14:05, poinformowała, 
że nastąpiły zmiany osobowe w Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji oraz Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu, a następnie odczytała proponowane składy tych komisji. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie określenia składu osobowego stałych Komisji Rady 
Miejskiej w Pabianicach 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 2 
(zał. nr 30). Podjęto uchwałę Nr II/12/24. (zał. nr 31) 
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Ad. 14 
Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w Pabianicach (zał. nr 32). 
 
Uzasadnienie:  
Zgodnie z art. 21 ustawy o samorządzie gminnym Rada ze swojego grona może powoływać 
stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot działania oraz skład 
osobowy. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała nazwiska radnych proponowanych na przewodniczących 
poszczególnych komisji. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 
w Pabianicach 
 
Głosowanie jawne imienne za podjęciem uchwały - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 3 
(zał. nr 33). Podjęto uchwałę Nr II/13/24. (zał. nr 34) 
 
Ad. 15 
Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Pabianic (zał. nr 35). 
 
Uzasadnienie:  
Zgodnie z art.18 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do wyłącznej 
właściwości rady gminy należy ustalanie wynagrodzenia Prezydenta Miasta. Rada gminy 
ma obowiązek ustalenia wynagrodzenia Prezydenta na każdą kadencję odrębnie. 
 
Przewodnicząca Rady zgłosiła autopoprawkę do w.w. projektu uchwały w § 3 treść „Traci 
moc uchwała Nr II/19/18” Zastępuje się treścią „Traci moc uchwała Nr XLII/449/21” 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Pabianic 
 
Głosowanie jawne imienne za podjeciem uchwały - 19, przeciw - 1 wstrzymało się - 2 
(zał. nr 36). Podjęto uchwałę Nr II/14/24. (zał. nr 37) 
 
Ad. 16  
Przewodnicząca Rady przypomniała radnym o obowiązku złożenia oświadczeń 
majątkowych na rozpoczęcie kadencji do Biura Rady Miejskiej do dnia 7 czerwca 2024 r.  
 
Ad. 17 
Następnie podziękowała wszystkim uczestnikom i zamknęła obrady II sesji Rady Miejskiej 
w Pabianicach o godz. 14:11 
 
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
 
 
 Protokołowała:     Obradom przewodniczyła: 
 

 

 Katarzyna Durajska    Iwona Marczak 


